
Zápisnica 

zo zasadnutia komisie školstva, mládeže a športu zo dňa 12.02.2019 

 

Zasadnutie otvorila a viedla predsedníčka komisie Mgr. Anna Berešová, prítomných 
oboznámila s programom zasadnutia: 

1. Informatívna správa o činnosti hvezdárne v roku 2018  a ciele pre rok 2019    
2. Informatívna správa o činnosti Zemplínskeho osvetového strediska v     
     roku 2018 a ciele pre rok 2019  
3. Informatívna správa o činnosti Zemplínskej knižnice  
     G. Zvonického v roku 2018 a ciele pre rok 2019 
4.  Rôzne            
 
Účasť na zasadnutí: podľa prezenčnej listiny členovia komisie 
 
Prítomní: Ing. Katarína Poláková, vedúca OŠaŠp, 
                 Mgr. Lívia Kalaninová – zástupca za OŠaŠP 
                 RNDr. Zdeněk Komárek – zástupca Hvezdárne 
                PhDr. Anna Mondoková – zástupca ZOS 
                PhDr. Alena Vasiľová – riaditeľka ZKGZ 
 

R O K O V A N I E 

1./ Hvezdáreň v roku 2018 zaznamenala tretí najúspešnejší rok po sebe, s počtom podujatí 
353 a počtom návštevníkov 9 592. Viac podujatí uskutočnili v budove hvezdárne. Vykonávali 
podujatia aj externe pre MŠ, ZŠ a SŠ, v kluboch pre seniorov a pre ZŤP v DSS. Začiatkom roka 
2018 bol pre deti v MŠ pripravený interaktívny program Vesmír z krabice. Žiaci ZŠ a ZUŠ sa 
zapojili do výtvarnej súťaže Vesmír očami detí. Počas jarných prázdnin bol pre deti 
pripravovaný pestrý program s pokusmi z optiky, rozprávanie o živote kozmonauta, 
alternatívne zdroje energie a tvorivé dielne.  V roku 2018 boli uskutočnené prednášky pre 
verejnosť komentované lektorom. Hvezdáreň zabezpečuje aj súťaže, napr. vedomostná súťaž  
,,Čo vieš o hviezdach“, ekologická súťaž spojená s orientačným behom Ekobeh pre piatakov 
michalovských ZŠ konaná ku Dňu Zeme.   Letného astronomického táboru sa zúčastnilo 17 
detí. Pre rodiny s  menšími deťmi bolo zaujímavé podujatie ,,Cesta Slnečnou sústavou 
a súhvezdiami“, tohto podujatia sa zúčastnilo 700 detí v sprievode rodičov.  Natočili sa dva 
filmy, jeden o Slnečnej sústave pod názvom Šaľený vesmír, nahovorený v zemplínskom 
nárečí a  druhý kratší film s názvom Ťažký život hvezdára. Na propagáciu využíva Hvezdáreň 
svoju web-stránku, sociálnu sieť Facebook, rozposielanie propagačných  materiálov e-
mialom v rámci okresu Michalovce, Sobrance a Vranov nad Topľou. Taktiež využíva 
propagačné banery, tričká, fólie na autá. Reportáže z podujatí sú odvysielané v regionálnej 
televízii TV Mistrál. 

Plány na rok 2019 –     doplnenie pokusov z mechaniky 
- Lepšie využitie glóbusov – planét 
- Rozšírenie v interaktívnej forme – modely rakiet 



- Využitie kultúrnych poukazov 
- Úprava pozemku pri Hvezdárni 

2./ Zemplínske osvetové stredisko vykonáva kultúrno-osvetovú činnosť, je vzdelávacou 
inštitúciu v zriaďovateľskej pôsobnosti. Napomáha pri rozvoji kultúry v okresoch Michalovce 
a Sobrance.     
      Metodicky zastrešuje 62 obcí v michalovskom okrese a 47 obcí v sobranskom okrese. 
Zastrešuje činnosť folklórneho súboru Zemplín a detského folklórneho súboru Zemplínik. 
 V roku 2018 boli uskutočnené  tieto aktivity: 

                -   100. výročie ukončenia 1. svetovej vojny a vznik ČSR – workshop v spolupráci 
s Klubom vojenskej histórie Beskydy 
                -  Srdce ako dar – 15. ročník 
                -  Otváranie studničiek – 5. ročník 
                -  Malé čierne perličky – dedičstvo rómskeho umenia – 15. ročník 
                -  Práca polície očami detí – súťaž 
                -  Prístupnosť a inklúzia – projekt  
                -  Genius Loci drevenej sakrálnej stavby v Ruskej Bystrej – 10. výročie zápisu do SKD 
UNESCO 
                -  Veľtrh spovedí – projekt 
                -  Abilympiada – projekt a prehliadka zručností zdravotne znevýhodnených 
                -  Děti a tradice -Folklórny festival v Ostrave -ČR 
                -  Joy on the beach – zahraničný folklórny festival v Bulharsku – súbor Zemplínik 
                - 10. folklórny festival Danetzare Erfurt – FS Zemplín na turné po Nemecku 
                - 59. Zemplínske slávnosti Michalovce – dvojdňový festival 
                - 46. Podhoroďské slávnosti – multižánrový festival 
                -  Zemplínska heligónka – 5. ročník 
                -  Jánske ohne nad Šíravou – 6. ročník – program Terra Incognita 
                -  64. Hviezdoslavov Kubín – okresná a regionálna súťaž 
                -  24. Metamorfózy slova – Krajská súťaž v umeleckom prednese 
                -  Sárova  Bystrica – Krajská súťaž mladých moderátorov do 25 rokov 
                -  Mládež spieva – Krajská súťaž  
                - Slávnosti zborového spevu – 25. ročník  regionálnej prehliadky. 
Plány ZOS na rok 2019 : 

- 100. výročie M.R. Štefánika v spolupráci s hvezdárňou 
- 30. výročie nežnej revolúcie 
- AGENDA 2030 -program boja proti chudobe a klimatickým zmenám 
- Spolupráca so ZŠ a SŠ  - systém vzdelávania 

3./ Zemplíska knižnica Gorazda Zvonického v Michalovciach – 

    Rok 2018 bol plný aktivít. Najčastejšími boli besedy so spisovateľmi v počte  25, mali 17  
výstav, tvorivé dielne, prednášky, informačné prípravy žiakov materských, základných 
a stredných škôl. Celkovo za uplynulý rok usporiadali 223 podujatí, ktoré navštívilo 14 102 
návštevníkov. Pre žiakov a študentov knižnica uskutočnila 107 informačných príprav.  
Projekty: Čítajme a tvorme v knižnici 
                 Knihy pre všetkých 
                Nové knihy pre čitateľov 



                Kultúrne poukazy a dary od našich čitateľov 
                K modernejšej knižnici  
     Knižnica  prešla modernizáciou - bola opravená strešná krytina, kúpené 4 klimatizačné 
jednotky, v celej budove voľne dostupná Wi-Fi sieť, webová stránka knižnice má od začiatku 
roka 2018  nový dizajn. Výstava Slovensko – krajina plná tajomstiev bola venovaná Roku 
Európskeho kultúrneho dedičstva. Beseda ,,Kaštieľ v Michalovciach“  s jej autorom PeaDr. M. 
Molnárom o vydanej knižnej publikácii. Prednáška – Momenty a osobnosti ruskej literatúry 
19. stor. bola pripravená pre študentov GPH. Knižnica zorganizovala odborný seminár na 
tému ,,Detský čitateľ – formotvorné prostredie“. V roku 2018 bol zorganizovaný 5.ročník 
pohybových  a pamäťových  aktivít pre seniorov. Pre deti bol v mesiacoch júl a august 2018 
zorganizovaný denný letný tábor Kniholand. Z besied so spisovateľmi boli spomenuté 
stretnutia s Danielom Hevierom, Gabrielou Futovou, Jozefom Banášom a Vincentom S. 
Lapšanskym. Knižnica uskutočnila podujatia pre znevýhodnené skupiny čitateľov a to: 
Literárne dni seniorov mesta Michalovce 2018, Tréning pamäti pre seniorov, Zlatistá jeseň II, 
Čarovná zima, Domovácky recitátor, dramatizované čítanie Žabiak a cudzinec a zážitkové 
čítanie spojené s tvorivou dielňou Zvieratká v lese. Knižnica spolupracuje so slovenskou 
knižnicou Mateja Hrebendu pre nevidiacich a slabozrakých v Levoči. V roku 2018 bolo 
aktívnych 39 používateľov so zdravotným postihnutím. Celkový počet čitateľov, ktorý v roku 
2018 použili výpožičné služby bolo 36 470. Webovú stránku navštívilo 22 993 osôb. V tomto 
roku  bolo zaregistrovaných 1 103 nových čitateľov. 

Plány na rok 2019:  -  výstava – Vodné dobrodružstvá 
- Projekt ,,Prelomový rok“ – spojený s výstavou a besedou 
- 100. výročie – Vojtech Zamarovský 
- Publikácia – 100 ročnica župy 
- Seminár pre prvý stupeň ZŠ  

4./ Rôzne 

   Ing. Poláková oboznámila členov komisie s tým, že Mesto Michalovce obdržalo žiadosť p. 
Fabiánovej majiteľky Súkromnej materskej školy Zuzulienka o zaradenie MŠ do sietí škôl 
a školských zariadení. Táto MŠ  má v súčasnosti 1 triedu, v nej je umiestnených 10 detí vo 
veku 3 – 6 rokov. V súčasnom období Mesto Michalovce neodporúča túto MŠ zaradiť do sietí 
škôl  a školských zariadení, vzhľadom nato, že populačná krivka obyvateľov mesta klesá, 
taktiež z dôvodu nedostatku finančných  prostriedkov.  

Mgr. Sopková: Boli doteraz nejaké žiadosti o umiestnenie dieťaťa do MŠ v meste 
zamietnuté?  

Odpovedala Ing. Poláková:  Nie, neboli. 

Mgr. Sopková: Prináša táto škôlka oproti mestským škôlkam nejaké pridané hodnoty? 

Odpovedala Ing. Poláková:  Mesto Michalovce nemá túto informáciu.  

RNDr. Sidivárová uviedla, že Komisia školstva  berie na vedomie stanovisko mesta, 
predložené vedúcou odboru školstva Ing. Polákovou.  

Mgr. Sopková – otázka na ZOS: Koľko projektov bolo uskutočnených v roku 2018? 



Odpovedala PhDr. Mondoková: Počet projektov v roku 21, len 4 projekty boli neúspešné. 
ZOS sleduje výzvy čo sa týka kultúry a sleduje znevýhodnené skupiny. 

                                                         Za veľký prínos a prosperitu vďačí hlavne folklórnemu súboru 
Zemplín.  

Mgr. Sopková – otázka  na zástupcu Hvezdárne: Aké sú najväčšie problémy pri plnení cieľov? 

Odpovedal RnDr. Komárek: Najväčším problémom sú financie potrebné  na činnosť 
hvezdárne, materiálno technické zabezpečenie, mzdy a odmeny zamestnancov. 

Ing. Kaľavský  - otázka na zástupcu Hvezdárne: Má Hvezdáreň aj nejaké sponzorské dary? 

Odpovedal RnDr. Komárek: Sponzori prispievajú cenami na organizované podujatia. Jeden 
rodič zakúpil 2 notebooky.  

Mgr. Šimková – otázka na zástupcu Knižnice: Plánuje knižnica spoluprácu so spisovateľom p. 
Hevierom aj v budúcnosti? 

Odpovedala: PhDr. Vasiľová: Tento spisovateľ doteraz navštívil ZKGZ dvakrát, plánujeme 
spolupracovať aj s inými spisovateľmi. 

RNDr. Smetana – otázka na zástupcu Hvezdárne: Ako ste postupovali pri výbere stavebníc? 

Odpovedal RnDr. Komárek: Hvezdáreň vybrala firmu Novatrom. Cena stavebníc cca 500,- €. 
Bližšie informácie je možné poskytnúť na požiadanie formou správy. 

 

                        Mgr. Kalaninová predložila členom komisie školstva, mládeže a športu Plán 
a pripravované aktivity v rámci mesta na rok 2019 EMŠ v písomnej forme. 

 

       Predsedníčka komisie ukončila zasadnutie komisie a poďakovala prítomným za aktívnu 
účasť. 

 

                                                                                                                                                                                                             
Mgr. Anna Berešová 

                                                                                                                                                                                                             
predsedníčka komisie    

 

Zapísala: Ľudmila Jurčová 

 

  

                                                      

  



     

    

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                 

                 

   

  

  

 


